

ISSN 2097-101X  
CN 10-1798 /N

# 自然资源情报

NATURAL RESOURCES INFORMATION

地质学领域高质量科技期刊

地理资源领域高质量科技期刊



自然资源情报

NATURAL RESOURCES INFORMATION

二〇二三年 第三期

No.3 2023

ISSN 2097-101X



主管：自然资源部  
主办：自然资源部信息中心

2023.3 总第267期

# 自然资源情报

ZIRAN ZIYUAN QINGBAO

2023 年第 3 期 (总第 267 期) (月刊)

## 目次

### 自然资源管理

我国农村土地确权研究现状、热点与趋势——基于 CNKI 论文的文献计量分析 .....	张 祚, 詹 翊, 窦玉倩, 等	1
基于面板数据的采矿业税收负担影响分析 .....	张亚明, 卜新蕊	9
农地流转的影响因素及其收入效应研究 .....	王 玲, 苑 莉	20
基于 S-CAD 方法的采矿用地方式改革试点政策评估研究——以鄂尔多斯市为例 .....	苏日娜, 姚喜军, 张裕凤, 等	29
农村宅基地改革的问题与成效——基于福建省沙县区、建瓯市试点地区的考察 .....	孟盼盼, 宋妮迪, 范胜龙	36
成都市 2010—2020 年土地利用变化及驱动因子分析 .....	康森源	43

### 国际动态

国际生态碳汇参与碳市场交易发展经验及对中国的启示 .....	许 策, 孔凡婕, 韩生生	51
美国碳管理的实践启示 .....	张雅丽, 吴泽群	58

封面图片来源: 全景

# NATURAL RESOURCES INFORMATION

( MONTHLY )

Mar. , 2023

Contents

No.267

---

**The status, hotspots and trends of research on rural land right confirmation in China: Bibliometric analysis based on CNKI papers**

*ZHANG Zuo, ZHAN Chi, DOU Yuqian, et al. .... 1*

**An empirical analysis of influencing factors of mining tax burden based on panel data**

*ZHANG Yaming, BU Xinrui..... 9*

**Study on the influencing factors of farmland transfer and its income effect**

*WANG Ling, YUAN Li ..... 20*

**Research on the pilot policy evaluation of mining land use mode reform based on S-CAD method: A case study on Ordos**

*SU Rina, YAO Xijun, ZHANG Yufeng, et al. .... 29*

**Problems and effectiveness of residential land reform: A case study on the pilot areas of Shaxian and Jian'ou in Fujian**

*MENG Panpan, SONG Nidi, FAN Shenglong..... 36*

**Analysis of land use change and driving factors in Chengdu from 2010 to 2020**

*KANG Senyuan..... 43*

**What can China learn from the development of ecological carbon sink trading in overseas and domestic carbon market**

*XU Ce, KONG Fanjie, HAN Shengsheng .....51*

**The Enlightenment to China from the management of greenhouse gas in USA**

*ZHANG Yali, WU Zequn..... 58*